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We are CMEL!  Welcome to the forty-third issue of the CMEL Newsletter! This publication aims to update you on the latest 
news and information in the biomedical world. We will also share information about upcoming events, so stay tuned! Find 
out more about CMEL. We also have a Twitter account and a Facebook page. 

Top story in this newsletter 

CMEL’s 
Webinar: 

(Webinar) “Living Will, Living Well? Advance Directives Across Asia” 

A workshop that takes a comparative look at the law and practice of Advance 
Medical Directives across 15 jurisdictions in Asia 

CMEL’s workshop on Advance Medical Directives will be held this week, on 30 Sep 
& 2 Oct 2020 (4pm – 6pm). Click here for the Programme and here for registration, 
which closes on 29 Sep 2020 at 4pm. 

本中心將舉行「預設醫療指示」 亞洲 15 地法律實踐比較 網上研討會，日期為今年 9 

月 30 日及 10 月 2 日下午 4 時至 6 時。閣下可按此閱覽研討會流程，並可按此報名，

今年 9 月 29 日下午 4 時截止報名。 

Publications:  

 
 

 

Recent publications by CMEL members  

Please click on the links to read or learn more about the publications. 

[Journal article] 

1. “Inequities, Vulnerabilities and Ethics in the Time of COVID-19: Diverse 
Perspectives from the APRU Global Health Program” 

     By Associate Professor Calvin Ho and others 

In Journal of Global Health Science 

[Book chapters] 

2. “Medical Decision-Making on Behalf of Minors: The Hong Kong Context” 
By Assistant Professor Daisy Cheung 
Published in Medical Decision-Making on Behalf of Young Children: A 
Comparative Perspective, an edited book 

3. “Parental Rights, Best Interests and Significant Harms: Singapore and 
Malaysia Perspectives on Medical Decision-Making on Behalf of Children” 
By Associate Professor Calvin Ho and another 
Published in Medical Decision-Making on Behalf of Young Children: A 
Comparative Perspective, an edited book 

4. “The Bearable Lightness of Relationality: Actor-Network-Theory as a Mode  
of Comparative Law” 
By Associate Professor Calvin Ho 
Published in Research Handbook on Socio-Legal Studies of Medicine and 
Health, an edited book 

請按以下連結閱讀/了解近期本中心成員的文章。 

[期刊文章] 

1. 《新冠疫情下的不公、弱勢社群及倫理：環太平洋地區大學協會全球衞生工作組

的多元觀點》 

      何維倫副教授 及 其他學者 合撰 | 刊登於《全球衞生科學期刊》 

[書籍章節] 

2. 《為未成年人作醫療決定：香港視角》 

張天目助理教授 | 於《為未成年孩子作醫療決定：跨地區比較視角》一書內出版 

3. 《父母權利、最佳利益及重大傷害：從新加坡和馬來西亞視角看為未成年人作醫

療決定一事》 
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https://twitter.com/HKU_CMEL
https://www.facebook.com/pg/CMELHKU
https://www.cmel.hku.hk/upload/files/20200922ADWorkshopBooklet.pdf
https://www.cmel.hku.hk/events-detail.php?id=74
https://www.cmel.hku.hk/upload/files/20200922ADWorkshopBooklet.pdf
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https://e-jghs.org/Synapse/Data/PDFData/9986JGHS/jghs-2-e25.pdf?fbclid=IwAR13VUgJYrs7Ejb3xbNa98XNMqJsEFc_ju1jJroj21oRyWMRxxPyyKOxMC4
https://e-jghs.org/Synapse/Data/PDFData/9986JGHS/jghs-2-e25.pdf?fbclid=IwAR13VUgJYrs7Ejb3xbNa98XNMqJsEFc_ju1jJroj21oRyWMRxxPyyKOxMC4
https://www.bloomsburyprofessional.com/uk/medical-decision-making-on-behalf-of-young-children-9781509928576
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https://e-jghs.org/Synapse/Data/PDFData/9986JGHS/jghs-2-e25.pdf?fbclid=IwAR13VUgJYrs7Ejb3xbNa98XNMqJsEFc_ju1jJroj21oRyWMRxxPyyKOxMC4
https://e-jghs.org/Synapse/Data/PDFData/9986JGHS/jghs-2-e25.pdf?fbclid=IwAR13VUgJYrs7Ejb3xbNa98XNMqJsEFc_ju1jJroj21oRyWMRxxPyyKOxMC4
https://www.bloomsburyprofessional.com/uk/medical-decision-making-on-behalf-of-young-children-9781509928576
https://www.bloomsburyprofessional.com/uk/medical-decision-making-on-behalf-of-young-children-9781509928576
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何維倫副教授 及另一學者 合撰 | 於《為未成年孩子作醫療決定：跨地區比較視

角》一書內出版 

4. 《關係可承受的性質：以行為者網絡理論作為比較法律的一種模式》 

何維倫副教授 | 於《醫學與衞生的社會及法學研究手冊》一書內出版 

Sharing on  

COVID-19:  

Dr Calvin Ho on Ethics and COVID-19 in East Asia 

Associate Professor Calvin Ho, CMEL’s Co-Director, was a guest panelist in “Ethics 
& COVID-19 Webinar Series: Regional Perspectives – East Asia”, a webinar 
organised by the Milken Institute School of Public Health, George Washington 
University, in Washington DC, USA. Watch the recording here. 

本中心總監 何維倫副教授 以嘉賓講者的身分，參與美國華盛頓的喬治華盛頓大學米

爾肯公共衞生學院舉辦的「倫理與 2019 冠狀病毒病網上研討會：東亞地區視角」，

按此觀看活動錄影。 

In the News: 

 
 
 

 

 

International commission released report on heritable human genome editing 
The International Commission on the Clinical Use of Human Germline Genome 
Editing, convened by the U.S. National Academy of Medicine, the U.S. National 
Academy of Sciences, and the U.K.’s Royal Society, has recently released a report 
on heritable human genome editing. Click here for a news article on this and here 
for the press release. 

人類生殖系基因組編輯臨床應用國際委員會最近發表關於「遺傳性人類基因組編

輯」的報告，該委員會由美國國家醫學院、美國國家科學院和英國皇家學會召集組

成。 閣下可按此閱讀相關新聞報導，並可按此閱覽新聞稿。 

 

https://bit.ly/3iWgA0W
https://www.youtube.com/watch?v=HgVuMQoKFuY&feature=youtu.be
https://www.youtube.com/watch?v=HgVuMQoKFuY&feature=youtu.be
https://www.bbc.co.uk/news/health-54014969
https://www.nationalacademies.org/news/2020/09/heritable-genome-editing-not-yet-ready-to-be-tried-safely-and-effectively-in-humans-initial-clinical-uses-if-permitted-should-be-limited-to-serious-single-gene-diseases
https://hk.on.cc/hk/bkn/cnt/amenews/20200905/bkn-20200905000151564-0905_00972_001.html
https://www.nationalacademies.org/news/2020/09/heritable-genome-editing-not-yet-ready-to-be-tried-safely-and-effectively-in-humans-initial-clinical-uses-if-permitted-should-be-limited-to-serious-single-gene-diseases

